
1 
 

Memo m.b.t. motie ‘Behoud 2 volwaardige ziekenhuizen Achterhoek’ 

 

 

30 maart 2020 

 

Aan de leden van de Achterhoek Raad, 

 

Zoals toegezegd ontvangt u bij deze een terugkoppeling op de motie ‘Behoud 2 volwaardige 

ziekenhuizen Achterhoek’ (aangenomen door een meerderheid van de Achterhoek Raad op 9 

december 2019) waarin de Achterhoek Raad de Achterhoek Board verzoekt om: 

 

1. zich in te zetten voor het behoud van 2 volwaardige ziekenhuizen in de Achterhoek, inclusief 

verloskundige zorg/gynaecologie en klinische kindergeneeskunde  

2. zich in te zetten voor goede, kwalitatieve en bereikbare zorg in heel de Achterhoek  

3. in gesprek te gaan met de raad van bestuur van Santiz, zorgverzekeraars, HZOA, HZOIJ, 

Cliëntenraad, Medische staven, verloskundigen en andere zorgpartijen  

4. een lange termijn visie af te dwingen om de steeds terugkerende onrust te stoppen  

5. een positieve campagne te starten om zorgpersoneel, artsen en verpleegkundigen te 

behouden en aan te trekken voor de Achterhoek . 

 

 

De motie hebben we als Achterhoek Board opgepakt in nauwe afstemming met de thematafel De 

Gezondste Regio. Aan uw oproep -om ons in te zetten voor het behoud van 2 volwaardige 

ziekenhuizen en ons in te zetten voor goede en bereikbare zorg voor heel de Achterhoek- hebben 

we op diverse manieren gehoor gegeven.  

 

Antwoorden op onderdelen 1 tot en met 4 van de motie 

In onze rol als 8RHK-ambassadeurs verbinden we en versterken we elkaar. We faciliteren het 

gesprek over en de visie op de toekomst; ook over de zorg in de Achterhoek. De betrokken partijen 

in de thematafel De Gezondste Regio hebben in 2019 hun visie verwoord in de Achterhoek Visie 

2030 die door uw Raad is aangenomen: ‘Er heeft in 2030 een verschuiving plaatsgevonden naar 

slimmere zorg en het voorkomen van ziekten.’  

Als Achterhoek Board en thematafel De Gezondste Regio geven we ondermeer antwoord op de 

opdracht van de Achterhoek Raad door: 

 

a. het opstellen van een regiobeeld 

De afgelopen maanden hebben betrokken partijen van de Gezondste Regio, onder regie 

van Menzis, een regiobeeld Achterhoek gemaakt en vastgesteld. Dit regiobeeld beschrijft  

de huidige situatie in de zorg en de uitdagingen voor de toekomst. Binnenkort wordt dit 

regiobeeld online gepubliceerd.  

 

b. het opstellen van een regiovisie zorg en gezondheid 

Op basis van dit gedeelde regiobeeld ontwikkelt de thematafel De Gezondste Regio, onder  

verantwoordelijkheid van de Achterhoek Board, een gezamenlijke regiovisie op zorg en 

gezondheid in de Achterhoek. Deze regiovisie geeft weer wat nodig is om bereikbare en 

goede zorg voor alle Achterhoekers beschikbaar te houden en hoe we gezamenlijk bouwen 

aan een duurzaam zorglandschap voor de Achterhoek (waarvan de ziekenhuiszorg 
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onderdeel is). Een eerste concept van de regiovisie wordt besproken op de thematafel De 

Gezondste Regio van 16 april 2020. 

 

c. het instellen van een regiogroep ziekenhuiszorg 

Santiz neemt het initiatief tot het vormen van een regiogroep ziekenhuiszorg, bestaande uit 

betrokken partijen, onder leiding van een onafhankelijk voorzitter. Deze regiogroep gaat 

onderling in gesprek over de best mogelijke ziekenhuiszorg in de Achterhoek. In een open 

en transparant proces worden de mogelijke scenario’s voor de ziekenhuiszorg in de 

Achterhoek uitgewerkt. De scenario’s baseren zich op het gedeelde regiobeeld en vormen 

een verdere verdieping van de regiovisie op zorg en gezondheid. Vanuit de thematafel De 

Gezondste Regio zal de voorzitter de heer Jaspers, deelnemen aan deze regiogroep 

ziekenhuiszorg. Zodat er ook terugkoppeling kan plaatsvinden over de voortgang van dit 

proces richting Achterhoek Board en thematafel De Gezondste Regio.  

 

 

Gesprekken Achterhoek Board 

Behalve bovengenoemde stappen, heeft de Achterhoek Board veel gesprekken gevoerd met 

verschillende stakeholders en leden van de thematafel De Gezondste Regio. 

Bij alle gesprekspartners is er vanuit de Board op aangedrongen dat vertrouwen en draagvlak in de 

regio van groot belang zijn bij alle stappen die gezet gaan worden. Ook is vanuit de Board 

aangegeven dat het bij het samenstellen van de regiogroep ziekenhuiszorg belangrijk is, dat er een 

brede vertegenwoordiging gezocht wordt en dat het proces transparant is voor de betrokken 

partijen.  

Gesprekken buiten de Achterhoek Board en thematafel De Gezondste Regio zijn gevoerd door 

mevrouw Van Haaren en de heer Jansen, beiden lid van de Achterhoek Board en als linking pin 

verbonden aan de thematafel De Gezondste Regio. Zij hebben deze gesprekken gevoerd in de 

periode januari tot en met maart 2020 met: 

- Bestuurder a.i. van Santiz (heer Bomers) en Raad van Toezicht (heren Flierman en 

Jaspers en mevrouw Idema);  

- Nieuwe bestuurder a.i. van Santiz (heer De Folter); 

- Stichting Behoud SKB (heren Mensink, Joldersma en Wilschut); 

- Burgerinitiatief Gezond Oost Gelderland (heren Wubbels en Ten Have); 

- Twee regionale Verloskundige Samenwerkingsverbanden (dames Schatorje en Bolte); 

- Bestuurder van Menzis (heer Wenselaar) en manager zorginkoop (mevrouw Van de Lans). 

Er is eveneens contact gelegd met het Medisch Specialistisch Coöperatief Achterhoek (medische 

vakraad) verbonden aan Santiz. Het bestuur van dit Coöperatief ziet zichzelf echter op dit moment 

niet als gesprekspartner voor de Achterhoek Board. 

Met de cliëntenraad van de Santiz volgt een afspraak, zodra persoonlijk contact weer mogelijk is 

(i.v.m. de coronacrisis). 

 

Uit al deze gesprekken kunnen we de conclusie trekken dat er veel betrokkenheid is van alle 

partijen op het thema ziekenhuiszorg in de Achterhoek. Alle partijen willen bijdragen – ieder vanuit 

de eigen verantwoordelijkheid – tot een gedragen en gezamenlijk plan. Voor geen enkele partij is 

het eindplaatje bij voorbaat duidelijk. Er zal gewerkt moeten worden aan onderling vertrouwen en 

gedeelde uitgangspunten. Daarom is het proces van de thematafel De Gezondste Regio – het 

vormen van een gezamenlijke regiovisie waar ziekenhuiszorg onderdeel van uitmaakt – belangrijk 

en ondersteunend voor de regiogroep die zich bezighoudt met de uitwerking van de 

ziekenhuiszorg.  



3 
 

 

We realiseren ons dat we een groot deel van de regie van de uitwerking van de Achterhoekse visie 

op zorg en gezondheid kwijtraken, als we de regie verliezen op goede ziekenhuiszorg. Omdat 

ziekenhuiszorg een onlosmakelijk onderdeel is van het totale zorglandschap.  

 

Als het gaat om besluiten rondom bedrijfsvoering van individuele organisaties, zoals bijvoorbeeld 

het ziekenhuis, gaan wij daar als Achterhoek Board niet over; dit is aan het bestuur van de 

betreffende organisatie. 

 

U mag er echter op rekenen dat we als Achterhoek Board alles zullen doen om vanuit onze 

gezamenlijke verantwoordelijkheid de ziekenhuiszorg in de Achterhoek voor alle inwoners zo goed 

mogelijk bereikbaar en van goede kwaliteit te laten zijn.  

Als Achterhoek Board en thematafel De Gezondste Regio zetten we ons daarom volop in om het 

proces op de juiste manier te ondersteunen en te stroomlijnen. Dit blijven we concreet doen door 

het faciliteren van het gesprek over en de visie op de toekomst zoals hiervoor omschreven. 

 

Antwoord op onderdeel 5 van de motie 

In de motie staat een specifieke oproep voor het starten van een positieve campagne voor 

zorgpersoneel (onderdeel 5). Ons antwoord hierop is als volgt:  

Een van de andere thematafels, is Onderwijs en Arbeidsmarkt. Deze thematafel richt zich met haar 

werkwijze m.n. op de sectoren Zorg en Techniek. In de samenwerking tussen onderwijs en 

intramurale zorgorganisaties worden landelijke sectormiddelen ingezet in de zorg. Als platform in 

de Achterhoek voor huidige en toekomstige medewerkers in de zorg zijn 

www.ontdekdezorgachterhoek.nl en www.zorgvoordeachterhoek.nl opgezet door zorgaanbieders 

en de Werkgeversvereniging Zorg en Welzijn. Dit sluit aan bij de landelijke campagne ‘Ik zorg’. 

Ook worden er regelmatig bijeenkomsten georganiseerd waar iedereen die geïnteresseerd is in 

werken en/of leren in de zorg welkom is.  

De thematafel Onderwijs en Arbeidsmarkt onderzoekt welke andere aanvullende acties/ 

programma’s effectief en aanvullend kunnen zijn om personeel in de Achterhoek te behouden en 

aan te trekken. Uiteraard vindt hierover voortdurend afstemming plaats met de thematafel De 

Gezondste Regio. 

 

We hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  

 

 

Met vriendelijke groet, 

De Achterhoek Board 

http://www.ontdekdezorgachterhoek.nl/
http://www.zorgvoordeachterhoek.nl/

